
Referat 
Bestyrelsesmøde for det kolorektale fagområde under DKS 

28/2 2023 kl. 15:15-17:15 
TEAMS 

Deltagere: Nis Schlesinger, Mari Øines, Lilli Lundby, Anne Thyø, Steffen Brisling 

Afbud: Thomas Bjørsum-Meyer, Jesper Dan Nielsen, Ole Thorlasius-Ussing 

1. Velkommen i bestyrelsen til Anne Thyø og Thomas Bjørsum-Meyer.  

2. Formanden informerer om bekymringsskrivelsen til SST der er sendt og modtaget. Ingen 
anden feed back fra SST, end at de har opmærksomhed på Afdelingen i Aarhus. 
Repræsentanterne fra Aarhus føler at bekymringen er ”i orden” og berettiget i forhold til 
CRS kirurgien og den lokal-avancerede rektum kirurgi. Men føler ikke det er retfærdigt at 
områderne vedrørende tarmresektioner ved Crohns sygdom, elektive og akutte kolektomier 
og kirurgi for analkræft, skulle være en del af bekymringsskrivelsen. Der er, set fra deres 
side, ikke nogle problemer med behandlingen af de sygdomskategorier. Formanden 
fortæller at fagområdets udkast alene indeholdt bekymring ang. CRS og T4 rektum kirurgi, 
og at de øvrige diagnoser er anført af bestyrelsen i DKS. 

Herefter informeres om den økonomiske situation i DKS. Økonomien er anstrengt. Skyldes 
klart overvejende store udgifter til Årsmødet, i særdeleshed Venue som koster op mod 2 
mio. og deltagergebyret svarer ikke til de reelle udgifter, herunder festen som afholdes stort 
set uden egenbetaling. 

• Det besluttes at spare over en bred kam i DKS 
• Venue flyttes til Aarhus Radisson Sky 
• Deltagergebyret stiger betragteligt 
• Betaling til festen, som afholdes fredag – efter årsmødet. 
• Forslag om højere kontingent 
• Kampagne om at melde sig ind i DKS 
• Certificering kan ikke ske uden medlemskab af DKS 

Spørgsmål fra Anne, om hvordan vi skal reklamere for, at folk melder sig ind i DKS. Hvad 
får man ud af, at være medlem, hvad kan man bruge det til, ud over årsmødet. Der ønskes 
større synlighed fra Bestyrelsen i DKS. 

3. Evalueringen af Årsmødet 2023. Generelt tilfredshed med det videnskabelige program. 
Ønske om at programmet bliver planlagt tidligere i år. 

4. Årsmødet 2024. Informerer om at det endelige udkast til program endnu ikke foreligger. 
Informerer om at der er et ønske om fælles-sessioner fra DKS side. Herudover opfordres til 



brug af udenlandske foredragsholdere der kan honoreres via Kyster fonden. Forslag om 
fælles-session med Akut fagområdet, hvor emnet kunne være ”Den akutte kolon”. Herunder 
behandlingen af akut divertikulit, den stenoserende kolon, den perforerede kolon, ect. 
Formanden informerer om mail/tilbud fra Ovl. Anders Tøttrup, som rejser debat om 
behandlingen af akut divertikulit, og tilbyder at gennemgå litteraturen og komme med 
oplæg til diskussion af den aktuelle behandling. Der er bred enighed i bestyrelsen om, at det 
er et meget attraktivt tilbud, og vi melder tilbage til Anders, så snart vi ved mere om 
planerne med fælles-session med Akut fagområdet. 

Der er forslag om fælles session med ECV gruppen ang. monitorering af cancerpatienterne 
efter resektion, herunder anvendelsen af ctDNA 

Steffen lover at kontakte DKS bestyrelse med en endelig udmelding om programmet samt 
at kontakte formanden for det Akutte fagområde (Jacob Burchart) mhp. at få en aftale om 
fælles-session. Alt dette skal meldes tilbage til bestyrelsen, så snart der er en afklaring. Når 
der er nærmere afklaring vil der blive udpeget et par medlemmer af bestyrelsen, der 
udarbejder et udkast til programmet til Årsmødet. Dette udkast skal være 
omdrejningspunktet for det næste bestyrelsesmøde i fagområdet, og skal munde ud i et 
færdigt videnskabeligt program til Årsmødet i DKS. 

5. Anne Thyø træder ind i certificeringsudvalget som repræsentant for Reg. Midt 

Siden sidst har vi certificeret  Jacob Kleif,  

Søren Brandsborg   

Torben Pedersen 

6. Andreas Nordholm-Carstensen har sendt ansøgning til bestyrelsen om at være 
repræsentant for fistel kirurgien. Han træder énstemmigt ind i bestyrelsen. 

Mangler fortsat én repræsentant fra Reg. Syd efter Søren Salomon. Formanden lover at 
kontakte Issam Al-Najami, der har givet udtryk for, at ville være med. Herudover mangler 
vi en repræsentant for det funktionelle efter Michael Sørensen. Formanden lover at prikke 
kvalificerede kollegaer på skulderen. 

7. Næste møde planlægges til 22/5 2024 og vi vil høre Thomas Bjørsum-Meyer, om han vil 
være ”vært” for det fysiske møde i Odense. 

Tak for et godt og konstruktivt møde. 

Steffen 


